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PROTOKÓŁ Z WIEJSKIEGO ZEBRANIA  

SOŁECTWA Pustki 

 

 

 Zebranie odbyło się w dniu 19 kwietnia 2022 r. o godz. 17:00 w świetlicy wiejskiej  

w Pustkach. 

Zwołane zostało przez Wójta Gminy Nowe Miasto Lubawskie na podstawie § 23 ust.1 Statutu 

Sołectwa Pustki uchwalonego przez Radę Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie 

uchwałą Nr XLI/217/09 z dnia 29 grudnia 2009 r. w sprawie nadania Statutu Sołectwu Pustki. 

 

Na 121 mieszkańców, w zebraniu udział wzięło 10 mieszkańców sołectwa, co stanowi mniej 

niż 10% osób uprawnionych. W związku z tym zebranie odbywa się w drugim terminie. 

 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1. 

 

W zebraniu uczestniczyli: 

- Wójt Gminy Tomasz Waruszewski  

- Radny Piotr Jadanowski 

- prowadzący zebranie sołtys Karol Gogolin  

- Marcin Buliński pracownik Urzędu Gminy  

- protokołujący zebranie pracownik Urzędu Gminy Jacek Wolski  

 

 Porządek zebrania: 

1) Otwarcie zebrania i przyjęcie porządku zebrania. 

2) Sprawozdanie z działalności sołtysa i rady sołeckiej za 2021 rok. 

3) Informacje z bieżącej działalności Wójta Gminy. 

4) Zapytania i wnioski. 

5) Zakończenie zebrania. 

 

Przebieg zebrania 

 

Ad 1 

 Zebranie otworzył i prowadził Pan Sołtys Karol Gogolin wyznaczony przez Wójta Gminy 

Nowe Miasto Lubawskie do prowadzenia zebrania wiejskiego. 

Prowadzący stwierdził, że zebranie odbywa się w drugim terminie dlatego, że 

uczestniczy w nim mniej niż 1/10 uprawnionych do udziału w zebraniu.  

Przewodniczący zebrania przedstawił porządek zebrania, w brzmieniu jak na stronie 1. 

Nie zgłoszono dodatkowych punktów.  

Porządek zebrania został uchwalony jednogłośnie. 

 

Ad 2 

Sprawozdanie z działalności sołtysa i rady sołeckiej przedstawił sołtys Pan Karol Gogolin. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 2. 

 

Ad 3 

Wójt podziękował Panu Sołtysowi za działania podjęte w 2021 roku. 
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Wyraził zadowolenie, że po okresie pandemii spotkaliśmy się, natomiast jeden raz zebrania 

się nie odbyły. Zebrania są dwa razy w roku, odwołane były wiosną zeszłego roku. Spotkań 

było mniej i wizyt też, ale były spotkania on-line, które cieszyły się sporym zainteresowaniem.  

 

Wójt przekazał  informacje o dramacie za wschodnią granicą odnośnie wojny rosyjsko-

ukraińskiej. Jej skutki i następstwa dotykają naszą gminę. Ogromna ilość uchodźców 

ukraińskich przybywa na teren Gminy Nowe Miasto Lubawskie. Na dzień zebrania  w naszej 

Gminie przebywa ok. 130 uchodźców wojennych z Ukrainy, w tym 30 dzieci uczęszczających 

do Szkół Podstawowych w Jamielniku oraz Tylicach. Uchodźcy przebywają też w Klinice w 

miejscowości Pustki oraz w prywatnych budynkach. Wójt podziękował za doraźną pomoc  

m. in. za zbiórkę żywności oraz innych niezbędnych artykułów. Szczytne jest to, że mieszkańcy 

tak reagują na potrzeby uchodźców. Zaznaczył, że chcąc pomóc z zakwaterowaniem to 

musimy również zapewnić wyżywienie. Przedstawił plan wsparcia finansowego przez Rząd 

dla osób, którzy przyjęli pod opiekę uchodźców wojennych – 40 zł dziennie na osobę w 

terminie od 16 marca 2022 do 15 maja 2022r (wg. aktualnych danych), na wniosek złożony do 

Ośrodka Pomocy Społecznej. Są też osoby które robią to komercyjnie. Reakcja jest różna. 

Była zorganizowana zbiórka darów dla Ukraińców w wyznaczonych punktach m.in. centralny 

punkt był w Mszanowie, później były przekazywane do Banku Żywności w Olsztynie a 

następnie przekazywane do punktu w Lublinie, część darów została na potrzeby bieżące. 

Dodatek jest tylko na 60 dni od daty wybuchu wojny, Rząd nic nie mówi co dalej, martwimy się 

że stracimy nad tym kontrolę. Rząd chciał zapewnić wysoki standard, a teraz karze gminom 

przeznaczać hale sportowe. Miejscem zbiorowym wyznaczyliśmy świetlicę w jednej z 

miejscowości. Wojewoda może u nas relokować w każdej chwili uchodźców, a świadczenia 

nie pokrywają kosztów, będziemy wydatkować z naszych środków, aby poradzić sobie z 

kryzysem ukraińskim, 30 dzieci będzie chodziło do naszych szkół, do których będziemy 

dopłacać. Dzieci, które trafiły do nas w pierwszej kolejności nie są tak pokaleczone przez 

wojnę, są objęte dobrą opieką dobrze się asymilują w tych szkołach, nauczyciele świetnie się 

z tego wywiązują. Na tą chwilę nie ma potrzeby tworzenia nowego oddziału, nie zatrudniamy 

nowego nauczyciela, radzą sobie na ten moment. Rząd ma bardzo duże możliwości na skutki 

kryzysu wojennego. Przybywają do nas głównie matki z dziećmi, rodziny pracowników, które 

tu wcześniej już pracowały. Osoby te mają prawo do świadczeń 500+, wnioski można składać 

elektronicznie przez profil zaufany, który mogą sobie wyrobić, mogą składać wniosek o 

jednorazowy dodatek w wysokości 300 zł (na tą chwilę złożono już 26 sztuk), na 74 nadano 

już ponad 50 numerów PESEL. Nowe okoliczności, które mają skutki finansowe dla gminy i 

zwyżki cen, głównie przez wzrost cen robót budowlanych. Niedawno 1 km drogi kosztował 1 

mln, teraz 1 km kosztuje ok. 3 mln zł. Finansowo osłabia gminy Polski Ład pomniejsza dochody 
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gminy, dochody podatkowe czego skutkiem jest to, że gminy dostają mniej środków. W zamian 

będą ogłaszane konkursy, ale to jest niewiadome. Ogólna sytuacja jest coraz trudniejsza. 

Możemy być w trudnej sytuacji, wojna, wysokie ceny, inflacja, Polski Ład i inne czynniki, ale 

nie możemy narzekać musimy robić wszystko jak najlepiej, mamy plany na przyszłość.  

  

Wójt poinformował o możliwości złożenia wniosku do dnia 31 października 2022 

do Ośrodka Pomocy Społecznej w celu uzyskania dodatku osłonowego, który jest kluczowym  

elementem tarczy antyinflacyjnej, mający na celu zniwelować rosnące ceny energii, gazu i 

żywności. Wcześniej trzeba zarejestrować źródło ciepła. 

   

Wójt przekazał informacje o programie  Korpus Wsparcia Seniorów dla osób, którzy  ukończyły 

65 lat. O wsparcie mogą zwrócić się seniorzy, które mają problem  z samodzielnym  

funkcjonowaniem ze względu na stan zdrowia. Realizowane są dwa moduły działań: 

- pierwszy moduł polega na zapewnieniu wsparcia społecznego przez wolontariuszy, którzy 

pomogą m.in. w zakupach, wizytą u lekarza, załatwieniu spraw urzędowych, dostarczenie 

ciepłych posiłków itp.  (w tym miejscu Wójt zachęcił mieszkańców do pracy w formie 

wolontariatu na rzecz osób starszych),                             . 

- drugi moduł ma poprawić  tzw. bezpieczeństwo na odległość, które mają zapewnić 

,,opaski bezpieczeństwa’’ monitorujące funkcje życiowe, posiadające sygnał SOS,  

detektor upadku, lokalizator GPS oraz funkcje umożliwiające komunikowanie się  

z centrum obsługi.  

 

Odnośnie przetargu na drogę Chrośle – Pustki po otwarciu ofert na tę drogę okazało się, jak 

wcześniej już wspomniałem, że km drogi wyceniony został na 3 mln zł. Zobaczymy jaka będzie 

cena po ponownym postępowaniu przetargowym. Obecne ceny w przetargach to dla każdej 

gminy wielki problem. 

  

Ad 4  

Zgłoszono następujące wnioski i zapytania: 

Sołtys: przerównano drogę obok mnie, ale że jest sucho to mniej z tego pożytku niż efektu. 

Pozrywano tylko istniejące utwardzenie, było ubite a teraz jest luźne. Sołtys poprosił o 

zwrócenie się do ZDP Iława o zaklejenie dziur na drodze od wiaduktu do mostu. Również do 

ZDP Iława trzeba zgłosić, żeby uprzątnięto stare opony. 

Wójt: Chciałbym powiedzieć, że w tym roku szybko ruszyliśmy z równaniem dróg. Nie znam 

dokładnie sytuacji z drogą przy Sołtysie, ale z bieżącym równaniem tak jest, że trudno w pełni 

wszystkich zadowolić. Dopiero jest jak zrobiona normalna droga to kończą się problemy z 

narzekaniem na jej stan. 

Sołtys: Czy jest szansa na rozbudowę oświetlenia w Pustkach? 
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Wójt: Na razie musimy raczej ograniczać koszty. Pustki prócz inwestycji drogowej Chrośle – 

Pustki mają dużą szansę doczekać się jeszcze dokończenia drogi, którą gmina zrealizowała 

przy współudziale finansowym Lasów Państwowych. 

Mieszkaniec: Przydałby się próg zwalniający przy placu zabaw.  

Wójt: Proszę o pisemny wniosek w tej sprawie. Pozostaje kwestia czy więcej osób będzie za 

tym, żeby taki próg był czy na odwrót. Wolałbym uniknąć sytuacji, że zamontujemy próg a 

później wpłynie do gminy wniosek o jego usunięcie. 

Proponuję również Państwu zacząć od wprowadzenia do Krajowej Mapy Zagrożeń sytuacji 

nagminnego przekraczania prędkości w tym miejscu. Policja ma obowiązek weryfikacji 

każdego zgłoszenia, które wykonuje się anonimowo. 

Sołtys: Co z halą i mostami w Bratianie? 

Wójt: Budowa hali ruszy niebawem, niedługo bo w maju powinny ruszyć roboty. Na razie 

wykonawca lokalny tej inwestycji nie wnosi o waloryzację wynagrodzenia. Dzisiaj każda gmina 

musi mieć targowisko. My będziemy mieli nie tylko targowisko, ale halę targową. Będzie to 

obiekt całoroczny. Jego standard zadowoli użytkowników. 

Co do mostów w Bratianie to planujemy ogłosić przetarg w maju. Mamy na to zadanie 8 mln z 

Polskiego Ładu, ale na dziś nikt nie wie, czy ta kwota wystarczy ze względu na to, jaka sytuacja 

panuje teraz na rynku. 

Mieszkaniec: Warto by wprowadzić nazwy ulic w naszej miejscowości.  

Wójt: To do Państwa należy, czy chcecie nazwy ulic czy nie. Na pewno ulice porządkują wiele 

rzeczy, pogotowie, inne służby, kurierzy łatwiej mogą dotrzeć do celu. W Jamielniku 

początkowo mieszkańcy nie chcieli ulic, podobnie w Pacółtowie. Ale jak już powstały ulice to 

mieszkańcy byli zadowoleni.  

    

Ad 5 

W związku z wyczerpaniem porządku, prowadzący zebranie zakończył wiejskie zebranie 

sołectwa Pustki.  

 

 

 

protokołował                                                       Przewodniczący zebrania 

 

Jacek Wolski                                                           Karol Gogolin 

 


